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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Financiën, Cultuur, Bestuur en Economie 
 
Woensdag 2 april 2014 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 2 april 2014 is als bijlage opgeno-
men bij deze samenvatting. 
 
Aanwezig:  
mevrouw W.M. Meeuwissen-Dekker (voorzitter) 
A. Huizing (PvdA), voorzitter agendapunt 5 
 
M.Bakker (PvdA) agendapunt 5 
J.J. Baltes (VVD) 
M.A.M. Berends (PvdA) 
mevrouw E.H. Beving (PVV) 
J.A. van Dalen (D66) 
mevrouw A. Dekker-van het Hof (SP) tot 19:05 uur 
mevrouw R.S. Goettsch (PvdA) 
E. Hemsteede (PvdA) 
W. van Heusden (ChristenUnie) 
mevrouw R. Horasan (PvdA) tot 15:00 uur 
mevrouw M.S. Irrgang-Borsboom (VVD) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
A. Kerstholt (VVD) 
J.N. Kuipers (GroenLinks) 
K. Kuipers (GroenLinks)  
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
J. Smits (VVD) 
mevrouw L.A. Smits (SP) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 
N.A. Uppelschoten (PVV) 
H.J. van der Ven (CDA) 
J.Vester (SP) agendapunt 5 
Th.Wijbenga (CDA) agendapunt 5 
 

mevrouw J. Stapert, statenadviseur 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
R.W. Munniksma (PvdA) vanaf 14.25 uur tm 
agendapunt 6. 
A. van der Tuuk (PvdA) 
H. Brink (VVD) vanaf 15:40 uur 
H.H. van de Boer (VVD) tot en met agenda-
punt 4 
 
 
Afwezig: 
H.N. van Eekelen (SP) 
mevrouw G.M. van Dinteren (GroenLinks) 
H. Klaver (CDA) 
E.R. Veenstra (PvdA) 
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1/2. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering en feliciteert die commissieleden die zijn verkozen tot raadslid in 
een van de Drentse gemeenten, te weten de heren Wijbenga, Van Heusden, J.N. Kuipers en de da-
mes Dekker en Smits. 
 
De volgorde in de agenda is gewijzigd op verzoek van collegeleden en door de toevoeging van het 
agendapunt uit de Statencommissie OGB van 26 maart n.l. Statenstuk 2014-612; Next Generation 
Access breedbandnetwerken, plan van aanpak. 
In deze samenvatting is de volgorde van de in de vergadering gehanteerde agenda aangehouden. 
 
Tot slot geeft de voorzitter aan dat mevrouw Van Dinteren (GL) wordt vervangen door de heer J.N. 
Kuipers. 
 
 
3. Statenstuk 2014-609; Voorgenomen verkoop aandelen Attero NV 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De fracties van het CDA, de PvdA en de CU waarderen dat Provinciale Staten door GS worden be-
trokken bij deze verkoop terwijl dit juridisch niet noodzakelijk is. Deze fracties kunnen ook instemmen 
met de verkoop. Dat geldt ook voor de VVD, die zich wel afvraagt wat de verkoop betekent voor de 
begroting. De inkomsten uit de verkoop zijn eenmalig, de structurele inkomsten uit dividend komen te 
vervallen. D66 sluit bij deze laatste vraag aan en vraagt waarom over 2013 geen dividend is uitbe-
taald. 
Het CDA vraagt tot welk bedrag over welke periode garanties gevraagd. De fractie mist verder garan-
ties of een boetebeding bij de werkgelegenheidspassage. Ook een regeling bij schulden ontbreekt. 
Verder informeert het CDA naar de hoogte van het uitbetaalde dividend. 
SP, GL en de PVV zien om verschillende redenen de verkoop van de aandelen Attero niet zitten. 
Voor de SP is Attero een publieke dienstverlening die je niet hoort te verkopen. Op deze manier wordt 
zo stelt de SP, ook de drinkwatervoorziening in Drenthe weer half in de etalage gezet. Inhoudelijke 
vraag van de SP is, of de nazorg van de stortplaatsen geen onderdeel is van de overeenkomst. 
GL geeft aan dat de overdracht juridisch goed in elkaar zit, maar twijfelt of een investeringsmaat-
schappij wel de juiste overnamepartner is. Want hoe zit het met het duurzaamheidsaspect en met de 
werkgelegenheid? 
Voor de PVV is de kernvraag waarom het bedrijf verkocht moet worden. De PVV vindt het bijzonder 
dat hierover niet wordt gesproken in het voorstel. De verkoop van Essent is 7 jaar terug gedaan, de 
vraag is wat de informatie van toen nu nog waard is.  
Voor D66 is het belangrijk dat de OR van het bedrijf akkoord is gegaan. Wel vraagt deze fractie zich af 
wat er gebeurt als niet alle aandeelhouders akkoord gaan. Twijfels zijn er ook of Waterland wel de juist 
overname partner is. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk: de provincie is naast aandeelhouder van Attero óók bevoegd gezag 
v.w.b. de stortplaats. Bij de verkoop van Essent had destijds ook Attero verkocht moeten worden dat is 
niet gebeurd. In de afgelopen periode heeft de provincie getracht mede overheden te vinden om Atte-
ro over te nemen. Gemeenten wilden echter deze verplichting niet aangaan. Wat dan rest is verkoop. 
Drenthe is een kleine aandeelhouder, 2,3% er wordt vertegenwoordigd door de provincie Groningen. 
Wanneer meer dan 80% van de aandeelhouders vóór verkoop is, kan ook Drenthe worden gedwon-
gen mee te doen. Zo niet, dan is weinig kans op blijvende inkomsten uit dividend. Er is inmiddels bre-
de instemming bij de andere aandeelhouders om over te gaan tot verkoop. 
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Bij de verkoop kan niet worden afgedwongen hoe de kopende partij omgaat met de nazorg van de 
stortplaats. Nazorg is voor de provincie van groot belang. Echter de hierover opgenomen passage is 
het maximaal haalbare gebleken. Het nazorgfonds in Wijster moet niet worden verward met de ver-
koop van de Attero onderdelen. 
Hoe om te gaan met het vervallen van structurele inkomsten, het dividend, had vermeld kunnen wor-
den in het stuk. T.z.t. zal hij hierop bij PS terugkomen en zullen in de P&C cyclus hierover afspraken 
worden gemaakt. Dividend over 2013 is niet uitbetaald omdat de verkoopprocedure al was gestart. 
Tot slot geeft de gedeputeerde aan dat de suggestie dat door deze verkoop ook de aandelen van de 
WMD verkocht gaan worden op niets is gebaseerd. De positie van de provincie bij de WMD, aandeel-
houders voor bijna 50%, is van een geheel andere orde. Bovendien is er geen enkel signaal dat de 
WMD verkocht gaat worden. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Van der Tuuk: zegt toe uit te zoeken of de niet in escrow geplaatste bedragen, garanties, zijn 

onder te verdelen in 9,5 miljoen euro voor 1 jaar en 4 miljoen euro voor 4 jaar.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat gelet op de discussie en de nog openstaan-
de vraag de status van het stuk de B-status behoudt. 
 
4. Proces eindrapportage Stichting Essent Sustainability Development Foundation, brief van 
 GS van 5 maart 2014 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
Op verzoek van GS geven de fracties zienswijzen aan het college om deze mee te nemen in de pro-
vinciale zienswijze op genoemde eindrapportage. 
Meerdere fracties informeren naar de zienswijze van GS in dezen. GL vindt en de PvdA sluit zich 
daarbij aan, dat de keuzes die door het bedrijf zijn gemaakt een financiële insteek hebben en geen 
duurzame. De gestelde doelen zijn in ieder geval niet gerealiseerd. In de beste gevallen is het bedrijf 
aldus de PvdA een behoedzame trendvolger. GL wil als zienswijze meegeven om een arbitrage com-
missie te vragen na te gaan in hoeverre RWE de doelen zoals afgesproken in 2009 heeft gehaald. Dit 
zou juridisch mogelijk zijn zo is vernomen in andere provincies. 
De PvdA wil dat (zwaar) wordt ingezet op het centraal stellen van de klant. Verder zou de provincie 
een signaal af moeten geven om maximaal in te zetten op het zijn van een duurzame provincie. 
De VVD en de CU kunnen zich vinden in de richting zoals die is aangegeven in de brieven van Essent 
en de provincie, waarbij de CU aangeeft het positief te vinden dat er een borgingscommissie wordt 
ingesteld op het realiseren van het energieakkoord. D66 vraagt wie namens de provincie Drenthe in 
de verkoopraad zit. Daarnaast is deze fractie van mening dat het RWE zou sieren als ze in de toe-
komst, naast andere projecten in Noord-Nederland ook in Drenthe een duurzaam energie project zou 
steunen. Het CDA sluit aan bij de andere fracties v.w.b. het halen van de doelen. Evenals GL is het 
CDA van mening dat behalve de eindrapportage ook tussentijds aan de staten gerapporteerd had 
kunnen worden.  
De PVV heeft andere zorgen; de betaalbaarheid van energie voor de gewone burger. De PVV is blij 
met wat tot nu toe is gerealiseerd, maar vraagt zich wel af wat dit gaat betekenen voor de betaalbaar-
heid van energie. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van de Boer: de zienswijzen van de fracties zullen door het college van GS worden 
meegenomen in hun zienswijze op de eindrapportage. Op 8 april neemt het college hierover een be-
sluit. De commissie zal een afschrift ontvangen van de uiteindelijke provinciale zienswijze. Realiteit is 
dat sprake is van een internationaal spanningsveld waar Drenthe slechts een geringe rol in speelt. 
Ook GS is teleurgesteld over het tot nu toe bereikte resultaat v.w.b. de duurzaamheidsdoelen. In de 
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zienswijze zal naar voren komen dat wel wordt aangedrongen op een inspanningsverplichting. Ook zal 
de duurzaamheidsinsteek van de provincie Drenthe worden meegenomen in de zienswijze. Over de 
juridische mogelijkheid om de arbitragecommissie in te schakelen zal contact worden opgenomen met 
de provincies Overijssel en Noord-Brabant die hier inmiddels ervaring mee hebben. Ook deze uit-
komst zal worden meegenomen in de zienswijze. 
Tot slot geeft gedeputeerde Van de Boer aan dat de provincie Groningen ook Drenthe vertegenwoor-
digd in de verkoopraad. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Van de Boer: de Statencommissie FCBE ontvangt een afschrift van de provinciale 
zienswijze op de eindrapportage van de Stichting Essent Sustainability Development Foundation 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de uitgesproken zienswijzen van de fracties 
door het college van GS zullen worden meegenomen in de uiteindelijke zienswijze van de provincie 
Drenthe. 
 
5. Statenstuk 2014-612; Next Generation Access breedbandnetwerken in Drenthe, plan van 
 aanpak.  
 
Het voorzitterschap wordt voor dit agendapunt overgenomen door de heer A. Huizing (PvdA) 
 
De heer Ferwerda maakt namens Eco Oostermoer gebruik van het spreekrecht. 
Zijn inbreng is als bijlage bij deze samenvatting gevoegd. 
Door de fracties van GL, D66 en de VVD worden toelichtende vragen gesteld. 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De fracties kunnen zich vinden in de kern van het Statenstuk, maar vinden om uiteenlopende redenen 
dat meer actie noodzakelijk is. Het aanstellen van de kwartiermaker is voor de fracties een goede stap 
geweest. De VVD komt met een voorstel om per direct € 50.000,- beschikbaar te stellen onder het 
uitvoeringsbesluit dorpsinitiatieven Drenthe om hiermee direct bestaande initiatieven te ondersteunen 
waaronder die van Eco Oostermoer. De dekking zou ten laste kunnen komen van de post Vitaal Plat-
teland. Met uitzondering van de CU gaan de andere fracties hier niet in mee. Voor de CU kan het niet 
snel genoeg gaan, het is onbelangrijk uit welke post de financiering plaats vindt. 
De VVD vindt dat het statenstuk nog onvoldoende helder is over de planning, de organisatievorm – 
wat de VVD betreft kan dit een koepelorganisatie zijn zoals door initiatiefnemers wordt gevraagd – en 
het Plan van Aanpak. 
Het in de stukken genoemde bedrag van 250.000 euro is voor de VVD erg laag, ook in vergelijking 
met andere provincies. Meerdere fracties maken opmerkingen over de hoogte van het bedrag, dit mag 
meer zijn. De PVV geeft hierbij aan dat het niet zo kan zijn dat (goede) initiatieven worden afgewezen 
enkel en alleen omdat het betreffende budget op is. GS zouden op dat moment PS moeten verzoeken 
om aanvullend budget. 
De fractie van D66 vraagt waarom commerciële providers zoals bijvoorbeeld KPN geen plannen heb-
ben v.w.b. de ontsluiting van het gebied. Ook de SP maakt hierover een opmerking en is van mening 
dat providers bezig zijn met deze ontwikkelingen, bijvoorbeeld het aanleggen van 4G netwerk. Dit 
wordt in het stuk gemist. 
De PvdA vreest voor een nieuwe tweedeling in de maatschappij; met en zonder snelle internetverbin-
ding met alle gevolgen van dien. De financiële middelen van de provincie zijn beperkt, de vraag is wel 
waaruit de financiering zou moeten komen. Financiering van de 2e fase is voor meerdere fracties, ook 
voor de PvdA ‘not done’. Ook kan het niet de bedoeling zijn om het falen van de markt op te vangen 
met overheidsgeld. Wel vraagt o.a. de VVD of niet eerder gestart kan worden met fase 2. 
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Het CDA merkt op dat breedband geen doel op zich is, maar het is wel nodig om het doel te bereiken. 
Waar de markt faalt, kan de overheid bijspringen. Het CDA vraagt zich af wat de betreffende mensen 
zelf willen bijdragen. Bij fase 2 zou ook met leningen gewerkt kunnen worden.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk schetst het proces hoe het stuk tot stand is gekomen. Inhoudelijk gaat 
het om het ontsluiten van Drenthe. Het verzoek om fase 2 al te starten terwijl fase 1 nog niet is afge-
rond ziet hij niet als mogelijkheid. Fase 1, het faciliteren moet nog verder worden uitgewerkt. Wel is 
het zaak om zo snel mogelijk aan de start te gaan. De volgende tender, waar mee wordt gewerkt, 
staat open tot 30 april. Wat hem betreft is de start op 1 mei a.s. 
Uit de reacties van de fracties maakt de gedeputeerde op dat wanneer meer geld nodig is dan 
€ 250.000 hij met een voorstel naar de Staten kan komen. 
De samenvatting van de discussie waarin hij zich kan vinden is, dat tempo moet worden gemaakt, 
duidelijkheid moet worden gegeven over procedures en financiering en dat niet op voorhand de tech-
niek moet worden vastgelegd. 
Voor het zomerreces zal GS met een concrete uitwerking komen. 
  
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat het onderwerp afdoende is besproken en 
voor het zomerreces weer terug zal komen. 
 
De commissie stemt op verzoek van de voorzitter is om de B-status van het stuk te wijzigen in de A-
status. 
 
6. Wijziging provinciale subsidieregeling voor gescheperde schaapskuddes per 1 januari 
 2015, afschrift brief van het college van Gedeputeerde Staten van 19 februari 2014 aan 
 besturen schaapskuddes.  
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De fracties van VVD, GL, CU wachten de in de brief genoemde voorstellen van het college van GS af 
en nemen de brief voor kennisgeving aan. 
Voor de PvdA is het van groot belang dat de kuddes in stand worden gehouden, een schaapkudde 
hoort bij de provincie Drenthe. De vraag is wat het College voornemens is met de subsidie ook omdat 
in de productenraming tot 2017 het (gekorte) bedrag al is geraamd. 
De PVV is van mening dat ook goed gekeken moet worden naar crowdfunding. Het adopteren van 
schapen is misschien ook mogelijkheid. 
Voor het CDA is het belangrijk dat goed gezocht wordt naar een breed gedragen systematiek, met 
behoud van de schaapkuddes. 
 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Munniksma: de brief is ter kennisname naar PS gestuurd, om te laten weten dat deze 
discussie speelt. De vraag is hoe het investeringsfonds Vitaal Platteland/Landelijk gebied kan worden 
omgebouwd naar de nieuwe situatie. Wat ook speelt is dat de schaapkuddes worden betaald via ver-
schillende regelingen. Dit alles is niet ‘EU-proof’, ook speelt hierbij de Staatssteun discussie. Kortom 
een andere regeling is noodzakelijk. Vooralsnog wordt uitgegaan van hetzelfde bedrag wat nu be-
schikbaar is, € 240.000,- GS zullen direct voor of na het zomerreces met een nieuw voorstel komen. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging. 
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7. Samenvatting vergadering 19 februari 2014 en de lijst van toezeggingen 
 
De samenvatting van de vergadering van 19 februari jl. wordt vastgesteld. De heer Berends wordt aan 
de lijst met aanwezigen toegevoegd. 
De lijst van toezeggingen wordt aangepast. Een actueel overzicht hiervan is aan deze samenvatting 
gehecht. 
 
8. Ingekomen stukken 
 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
Vragen worden gesteld over: 
Onderdeel A:  
De fractie van de VVD verzoek om de ontwikkelingen rondom Sensor Universe (A5) te agenderen, 
indien mogelijk voor 14 mei a.s. 
Gedeputeerde Van der Tuuk geeft aan dat het college van GS hierover binnenkort met een brief komt 
die vervolgens geagendeerd kan worden. 
 
De fractie van de PvdA heeft gevraagd om agendering van de brief van GS van 19 februari 2014 over 
aanbieding Techniekpact Noord-Nederland (A1). De commissie stemt hier mee in. 
Agendering zal in overleg met de fractie van de PvdA plaatsvinden in de Statencommissie FCBE van 
18 juni a.s. 
De door de fractie van D66 bij dit agendapunt gestelde vragen evenals de toezegging van gedepu-
teerde Van der Tuuk om voor de zomer met concreet plan te komen zullen hierin worden meegeno-
men. 
 
De fractie van D66 informeert hoe groot een beperkt deel is van de middelen die beschikbaar komt 
voor culturele instellingen of kunstenaars. (A 3), is dit 5 of 10% of een ander percentage? 
Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe deze vraag door te geven aan gedeputeerde Munniksma. 
 
De fractie van D66 informeert of bij het onderdeel Financieringsinstrumentarium als het gaat om nieu-
we verbonden partijen ook de Nota Verbonden partijen die door PS is vastgesteld, wordt betrokken. 
(A4) 
Gedeputeerde Van der Tuuk: in onderhavig voorstel heeft GS de volledige zeggenschap. Dit verschilt 
met de andere verbonden partijen. De opmerking van D66 zal mee worden genomen. 
 
Gedeputeerde Van der Tuuk vraagt de commissie om hem opmerkingen mee te geven over het Fi-
nancieringsinstrumentarium. Hierover had een brief moeten liggen dit is (helaas) nog niet het geval. 
Op voorstel van de fractie van de VVD zal dit punt samen met het Actieprogramma MKB worden gea-
gendeerd voor de vergadering van 14 mei a.s. 
Het CDA verzoekt om ook aandacht te schenken aan Europa in deze discussie.. 
Gedeputeerde Van der Tuuk stemt hier mee in. 
 
Onderdeel B: 
De fractie van D66 vraagt of binnen de organisatie voldoende is geborgd dat de Nota verbonden par-
tijen een rol speelt, dit n.a.v. de brief van het Ministerie van BZK van 18 februari (B1) 
Gedeputeerde Van der Tuuk antwoordt dat dit het geval is. Ook voor BZK is dit een belangrijk punt. 
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9. Rondvraag 
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de Rondvraag. 
 
10. IPO-, SNN- EU-aangelegenheden en Verbonden partijen 
 
IPO: 
Er worden geen vragen gesteld bij dit onderdeel. 
 
SNN: 
De fractie van de VVD informeert naar het standpunt van GS over de toekomstige wijzigingen binnen 
het SNN die ook in de Rekeningcommissie aan de orde zijn geweest.  
Gedeputeerde Brink geeft aan hierover met een brief te komen. Binnen het DB SNN wordt nog een 
discussie gevoerd ook op welke wijze de begroting 2015 vorm krijgt. De insteek van het college is om 
niet meer geld beschikbaar te stellen voor het SNN. Deze discussie zal met de Staten worden gevoerd 
bij de bespreking van de SNN begroting. (JSt: geagendeerd voor 14 mei a.s.)  
 
EU: 
Er worden geen vragen gesteld bij dit onderdeel. 
 
Verbonden partijen: 
De fractie van D66 informeert wanneer het businessplan GAE in de commissie kan worden bespro-
ken. 
Gedeputeerde Van der Tuuk: dit zal op zeer korte termijn het geval zijn. 
(JSt: geagendeerd voor 14 mei a.s.) 
 
Shared Service Centrum: 
Gedeputeerde Brink deelt mee dat PS heden een brief zullen ontvangen over het de overeenkomst 
die met de provincie Groningen is gesloten over een Shared Service Centrum. Het betreft een groei-
model. Ook de Drentse gemeenten kunnen hierbij aanhaken. 
 
11. Europawerkwijze provincie Drenthe; brief van het college van Gedeputeerde Staten van 18 
 december 2013. (Geagendeerd op verzoek van de fractie van de VVD) 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De VVD geeft als toelichting dat Europa zich steeds verder opdringt. Het is dan ook prima dat de pro-
vinciale organisatie hierop wordt aangepast. In het stuk wordt gemist wat hiermee concreet wordt be-
doeld. Europa zou ook zichtbaar moeten worden in alle programma’s van de begroting. Vraag is hoe 
verhouden de lobbywerkzaamheden zich met de werkzaamheden die het SNN verricht op dit gebied? 
En hoe zit het met de voorstellen omtrent cofinanciering? 
De andere fracties met uitzondering van de PVV geven desgevraagd aan nut en noodzaak van de 
intensivering van de Europa te onderschrijven. Meer Europa biedt ook meer kansen. De SP geeft aan 
dat hoe sceptisch deze fractie ook is over Europa, zij wel achter de voorgestelde aanpak kunnen 
staan. Steakholders moeten beter in positie worden gezet. GL doet een oproep om op 21 mei a.s. te 
komen naar de Europadag. De werkgroep DrEUn werkt aan het doen slagen van deze dag. 
De CU is niet direct een voorstander om Europa die plaats in de begroting te geven die de VVD voor-
staat. D66 informeert of de nieuwe werkwijze ook extra opbrengsten met zich brengt en waarschuwt 
voor een ‘club van procesbegeleiders’, dat kan niet de bedoeling zijn. 
Het CDA is ronduit teleurgesteld over de inhoud van de brief. De voorganger van gedeputeerde Brink, 
de heer Bats is met hetzelfde resultaat gekomen. De systematiek van de regio’s is al jaren bekend. 
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Diverse mensen zitten namens Drenthe in diverse gremia. Wat is nu nieuw aan deze brief? Volgens 
het CDA een populistisch geschreven stuk. 
De PVV onderschrijft nut en noodzaak van de intensivering van de Europawerkwijze in het geheel 
niet. Samenwerking binnen Nederland is afdoende. Als sprake is van samenwerking over de grens 
dan zou dat met Duitsland moeten zijn. Bovendien draagt Nederland als netto betaler, veel meer af 
dan er financieel terugkomt uit Brussel. De EU is een groot praatcircus. De actievere rol voor Europa 
wordt dan ook niet onderschreven.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Brink geeft aan dat de notitie is bedoeld om de steakholders te laten excelleren. Het is 
lastig om aan te geven wat vanuit de EU specifiek in Drenthe terugkomt. Er zijn veel projecten waar 
Europese subsidie voor wordt ontvangen. Het SNN helpt daarbij. De EU betekent heel veel voor een 
exportland als Nederland. Geld uit Brussel halen is geen doel op zich.  
De hoop en verwachting is dat de werkwijze in de organisatie wordt geïntegreerd. Voorheen waren 
slechts enkelen ambtelijk actief met Europa, nu is bij ieder team volop aandacht voor de EU. 
Binnen de begroting wordt aandacht aan Europa besteed momenteel wordt aan de begroting gewerkt. 
 
12. Regiospecifiek Pakket (RSP); geactualiseerde risicoanalyse en tussenrapportage; brief 
 van het college van Gedeputeerde Staten van 26 februari 2014.  
 
De voorzitter geeft aan dat na behandeling in deze commissie, GS zullen komen met een Statenstuk 
die vervolgens zal worden geagendeerd voor de Statenvergadering van 16 april a.s. 
Daarnaast is het verzoek om een brief van GS over RSP Assen (FlorijnAs) van 27 maart jl. bij de be-
raadslaging te betrekken. 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
In meerderheid zijn de fracties tevreden over de tussenrapportage voor zover dit niet het onderdeel 
Assen betreft. Wel is de vraag wat de effecten zullen zijn van de recentelijke Gemeenteraadsverkie-
zingen in de betreffende gemeenten op de uitvoering van de RSP projecten. 
Alle fracties stellen (diverse) vragen bij de brief over RSP Assen (FlorijnAs). De verbazing is over het 
algemeen groot. Wat is er in Assen aan de hand, wat zit er meer achter dan op papier staat, zijn enke-
le algemene opmerkingen. En in het verleden was sprake van een inverdieneffect van ruim 20 miljoen 
euro, hoe zit dat nu? 
Maar ook wanneer deze systematiek ook voor Emmen kan gelden, zoals wordt aangegeven door GS, 
wat betekent dit dan concreet? 
Vragen zijn er over hoe het bedrag van 6 miljoen euro is opgebouwd die de gemeente Assen gaat 
ontvangen bij de overdracht van het project. De PVV vraagt zich af of niet een subsidie wordt ver-
strekt. Volgens deze fractie moet, nu geen sprake meer is van een risico, dit bedrag terug naar de 
algemene middelen. 
D66 vraagt zich af of niet alsnog, maar nu indirect, sprake is van werken volgens ‘de Wet Hof’. GL is 
verbaasd dat de gemeente Assen dit risico durft te nemen. 
De PvdA informeert ook of het Rijk met deze constructie akkoord gaat, ook omdat de provincie nog 
wel contractpartner blijft. De CU vraagt zich af hoe het mogelijk is dat tegen een lager bedrag dezelfde 
resultaten met de FlorijnAs worden beoogt, hoe kan dit? De VVD wil weten hoe het bedrag van 6 mil-
joen wordt gedekt. En bestaat er wel een algemene risico reserve? En hoe zit het met de REP midde-
len, dit geldt ook voor Emmen. 
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De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Brink: De FlorijnAs is en blijft een project van de gemeente Assen. Gemeente en pro-
vincie blijven contractpartners, maar het risico ligt volledig bij de gemeente. De deal in de brief is een 
afkoop van de risico’s die zijn ingeschat. De eerder genoemde 20 miljoen euro inverdienen was het 
risico. Een onderbouwing van genoemde 6 miljoen euro is lastig te geven. Het is deels inverdieneffect, 
maar bijvoorbeeld ook BTW compensatie, maar het blijft een inschatting. Er ligt een bestuurlijke keuze 
aan ten grondslag. Beide contractpartners kunnen zich in de berekening vinden. Dit zou ook voor 
Emmen kunnen gelden.  
De RSP middelen zijn verwerkt in de verrekening met de gemeente. De nieuwe colleges van B&W van 
de gemeenten (Emmen/Assen) zullen de gemaakte afspraken over de RSP projecten moeten respec-
teren. 
Gedeputeerde Van der Tuuk: Van de genoemde ruim 6 miljoen (+ 6 miljoen lening) in de gemeente 
Emmen (Atalantaproject)  is 2,2, miljoen opgenomen. Verder is het juist dat in Emmen nog 17 miljoen 
euro ontbreekt voor het totale project. Daar ligt nog een knelpunt voor de gemeente Emmen. De pro-
vincie ondersteunt Emmen op dit terrein waar ze kan. REP (regionale economische projecten) midde-
len zijn geoormerkte gelden en staan los van de RSP projecten. 
Over de benaming van de reserves: er was een RSP risicoreserve die is overgeheveld naar de ‘gewo-
ne’ risicoreserve. Daarnaast is er een algemene reserve. Tot slot geeft gedeputeerde Van der Tuuk 
aan dat bij de inschatting van de risico’s een inschatting wordt gemaakt van de totale risico’s. Er wordt 
niet op elke project een risico bedrag gezet. In de risicoreserve is voldoende geld aanwezig. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat het statenstuk wordt afgewacht en als B-stuk 
zal worden geagendeerd voor de PS vergadering van 16 april a.s. 
 
13. Inventarisatie internationalisering en internationale handel, brief van het college van Ge
 deputeerde Staten van 5 maart 2014.  
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De fracties zijn tevreden over de verstrekte informatie. De belangrijke rol van het MKB wordt door alle 
fracties onderschreven. VVD en PvdA geven aan dat ze meer meegenomen willen worden in de voor-
stellen/ideeën van GS op dit dossier. SP, D66, de PVV en het CDA geven aan dat de provincie wel in 
haar eigen kracht moet blijven zitten. Het is niet nodig om over te doen wat anderen hebben uitge-
zocht, eveneens wordt gewaarschuwd voor een te brede aanpak. De PVV voegt er aan toe: ‘Wees 
bescheiden’. De VVD mist echter de governance taak van GS. De SP verzoekt het college om zich te 
concentreren op het faciliteren, stimuleren en verbinden. Wees concreet. Deze fractie verzoekt om 
een lijst met concrete acties en t.z.t. een overzicht waar die acties toe hebben geleid. Evenals de SP 
vraagt het CDA om een kritische houding op de eigen rol in dit dossier. GL merkt op dat een goede 
regisseur, de provincie, zorgt dat het spel goed verloopt. Naast de mogelijkheden in Duitsland en 
Zweden wijst GL op Denemarken, ook daar liggen kansen. D66 en VVD vragen om de internationali-
sering cs ook te betrekken bij de discussie over het MKB-programma in de volgende commissieverga-
dering. 
Voor de PvdA, die het eens is met deze aanpak, zijn de voornemens vaag geformuleerd. Wat is in dit 
dossier het maximaal haalbare, waar ligt de passie van GS? Wat te doen aan de lage innovatiekracht 
van Drenthe en wat is daarbij de rol en de kracht van de provincie? Naast zuidoost Drenthe moet ook 
het noorden van de provincie niet worden vergeten. Benchmarking kan beter worden ingevuld dan nu 
het geval is. De CU vindt het positief dat PS separaat op onderdelen wordt betrokken. 
Tot slot merkt de PVV op bang te zijn dat de provincie denkt van alles te kunnen ondernemen. Het is 
niet nodig dat met alle instellingen die worden genoemd in gesprek te gaan. MKB bedrijven kunnen 
elkaar ook zelf helpen. Het is niet nodig om nog een bureau toe te voegen, het MKB is hiermee niet 
geholpen. 
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De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk: het knelpunt is wat doe je als provincie zelf en wat niet. Uit eigen erva-
ring (China reis) vertelt hij dat veel mensen vaak met hetzelfde bezig zijn. De vraag is wie schakelt wie 
in. Het moet zeker zijn dat het MKB er mee wordt geholpen alvorens iets te ondernemen. 
Economisch gaat het nog niet goed (in NL) terwijl er wel veel potentieel is, o.a. bij de agribusiness. 
Gezocht wordt hoe dit is aan te boren. De opmerking over de Scandinavische landen is genoteerd. 
Nog beter onderzoek waar het potentieel zit is een optie. Er is een rol voor de provincie maar ook voor 
bijvoorbeeld de KvK. Het signaal dat in dezen ook bescheidenheid past neemt hij mee. 
 
 
14. Statenstuk 2014-614, Wijziging verordening Rechtspositiebesluit gedeputeerden, staten- 
 en commissieleden.  
 
Samenvattende reactie van de fracties 
Alle fracties kunnen instemmen met het voorstel. 
De fractie van GL vraagt aandacht voor de reiskosten die door Bijzondere commissieleden, niet zijnde 
statenleden worden gemaakt buiten de provinciegrens. Die kunnen vooralsnog, tot de provinciewet is 
gewijzigd, niet worden gedeclareerd. Dit is vervelend en lastig. 
De fractie van PvdA sluit hierbij aan. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging en stelt voor om de status van het stuk te wijzigen in de A-status. 
De commissie stemt hier mee in. 
 
15. Mededelingen 
 
De voorzitter deelt mee dat de geplande bijeenkomst over RIS3 op 9 april a.s. wordt verplaatst naar 
een nog nader te bepalen datum. 
Tot slot bedankt zij mevrouw Dekker (SP) die de commissie gaat verlaten, voor haar constructieve 
inzet in de afgelopen 8 jaar. 
 
 
16. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 19:30 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 14 mei 2014. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie van 14 mei 2014, 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , statenadviseur 
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Toezeggingenlijst Statencommissie Financiën, Cultuur, Bestuur en Economie, 2 april 2014  
  
   
Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 
  
Statencommissie korte termijn 
 
1. RUD; mandaat 

Gedeputeerde van de Boer zegt toe voor de volgende 
commissievergadering inzicht te zullen verschaffen in het 
totaal van de mandaten o.a. van de raad van 
gemeentesecretarissen. 
 

 
19.02.2014 

 
 
 
 

FCBE 2/4: Memo zal zeer 
binnenkort naar Cie. worden 
verzonden.  
 
 

√ Beantwoord bij Memo van 20 
maart 2014 
 
 
 

2. (PS14/11) Stimuleren 
samenwerking 
(Cie. C&E) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: Een project op te starten 
om een stimulans te geven aan de samenwerking tussen de 
organisaties Marketing Drenthe (MD), Drenthe beweegt, Sport 
Drenthe en het recreatieschap 
 
Gedeputeerde Van der Tuuk geeft aan dat het project is 
opgestart. Men is hier intensief mee bezig. Het is nu aan 
partijen om daar uit te komen, Zodra hier meer over bekend is 
wordt het terug gemeld. 
 
Het resultaat van het gesprek met MD en betrokken 
organisaties zal worden teruggekoppeld met de commissie 
 

14.11.2012 
 
 
 
 
 
 
15.05.2013 

 
 
 
 
 
 
 
01.10.2013 
15.02.2014 

FCBE 6/11: dhr. van der Tuuk zal 
hierop terugkomen in de 
vergadering van de cie. van 4/12 
 
FCBE 4/12: de kern is dat binnen de 
samenwerking ‘de neuzen dezelfde 
kant op staan’. 
Ged. vd.Tuuk zal op korte termijn 
gesprek aangaan met MD en 
betrokken organisatie 
FCBE 19/2: Gedeputeerde vd Tuuk; 
in de komende weken voert MD 
overleg met de betrokken instanties. 
Resultaat hiervan wordt aan de 
commissie bekend gemaakt. 
 
 

√ FCBE 2/4: Ged. vd. Tuuk: de 
directeur van Marketing Drenthe 
heeft het concreet gemaakt. 
Hiermee is de toezegging afgedaan. 
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De Cie. stemt hier mee in  
 

3. Ondernemersvriendelijk 
aanbesteden 

Gedeputeerde Brink  Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe 
schriftelijk te reageren op de brief van MKB Noord (08.10.2013) 
over ondernemersvriendelijke aanbesteden en de commissie 
hiervan in kennis te stellen. 
 
Gedeputeerde Brink  Gedeputeerde Van de Tuuk: zegt toe om 
zowel naar PS als de MKB Noord schriftelijk te reageren op de 
brief om ondernemersvriendelijke aan te besteden waarbij de 
werkwijze van de provincie uiteen zal worden gezet.  
 

06.11.2013 
 
 
 
 
 
04.12.2013 

06.02.2014 
 
 
 
 
 
04.03.2014 

FCBE 4/12: n.a.v. de discussie over 
de reactie van GS mbt 
ondernemersvriendelijk aan te 
besteden wordt een nieuwe 
toezegging gedaan.  
 
FCBE 15/1: Ged. vd Tuuk: in de 
commissie van 19/2 zal hij 
terugkomen over de invulling 
hiervan. 
FCBE 19/2: Ged. v.d.T; GS heeft de 
intentie om te gaan ondertekenen. 
Ambtelijk wordt onderzocht wat dit 
zal betekenen voor de 
samenwerking nu de provincie al op 
deze manier werkt. Op korte termijn 
informeert de gedeputeerde de 
commissie. 
 

√ FCBE 2/4: Het college zal het 
stuk ondertekenen. De Cie. stemt 
hier mee in.  

4. GOA 
(PS) 

Gedeputeerde Brink  Gedeputeerde Van der Tuuk: zegt toe de 
mogelijkheid te willen verkennen om het gebruik  van GOA 
(gemeenschappelijke opleidingsactiviteit) te verbreden naar 
andere doelgroepen en dit bespreekbaar maken in het overleg 
met de huidige GOA. 
FCBE 15/1: aanscherping van de toezegging in: Gedeputeerde 
van de Tuuk zegt toe in zijn gesprekken mee te zullen nemen 
om ook sectoraal- en doelgroepen vrij te kijken naar de wijze 
van werken in een GOA. Ook de combinatie met de branche die 
vanuit het sociaal akkoord sectorplannen moeten maken, zal 
mee worden genomen in de gesprekken met gemeenten 

13.11.2013 13.02.2014 FCBE 15/1: op verzoek van de PvdA 
wordt de toezegging aangescherpt 
en ovv CDA aangevuld 
 
FCBE 19/2: Ged. vd Tuuk; 
gesprekken vinden plaats, maar het 
lijkt alsof het niet mogelijk is. Met 
een onderbouwing zal hij hierop 
terug komen waarbij ook zal worden 
ingegaan op de sectorplannen en 
hoe hier mee om te gaan. 
 

√ FCBE 2/4: GOA lukt niet (Zien 
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geen rol en taak), maar het idee zal 
worden ingebracht in het overleg 
over sectorplannen/techniekpact. 
De Cie. stemt hier mee in. 
 

5. Innovatief Drenthe 
(PS) 

Gedeputeerde Brink  Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe dat 
in het kader van Innovatief Drenthe, een bijeenkomst wordt 
georganiseerd om de voorstellen te bespreken met betrekking 
tot de te nemen initiatieven voor de onderkant van de 
arbeidsmarkt. 

13.11.2013 13.02.2014 FCBE 19/2: Ged. vd Tuuk; Hiertoe 
wordt initiatief genomen. 
 
FCBE 2/4: Concrete acties worden 
hiervoor gepland. 

6. GAE; 
inspanningsverplichting 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe de juridische vraag 
hoever de inspanningsverplichting reikt van de provincie i.r.t. 
GAE, mee te zullen nemen in de voorbereiding op de Business 
case. Als hiervoor nader onderzoek nodig is, zal dit worden 
uitgevoerd. 

04.12.2013 04.03.2014 FCBE 2/4: deze vraag zal worden 
beantwoord in de Business case 
bespreking. 
JSt: geagendeerd voor Cie. van 14 
mei a.s. 

7. TT motorweek (subsidie) Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe dat de Statencommissie 
een afschrift ontvangen van de def. Provinciale 
subsidietoekenning voor de TT motorweek 

04.12.2013 04.03.2014 FCBE 2/4: de subsidiebeschikking is 
nog niet afgegeven omdat de 
stichting nog in oprichting is. 
 

8. 
Financieringsinstrumentarium 
Drenthe/Uitvoeringskader; 
regionaal economisch 
domein 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe met een aanvullende brief 
te zullen komen waarin de financieringskaders van het 
financieringsinstrumentarium goed staan omschreven. 

04.12.2013 04.03.2014 FCBE 2/4: Vanuit GS wordt 
binnenkort een brief gestuurd naar 
de commissie. 
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9. Specialistische 
ziekenhuiszorg 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe de uitkomsten van het 
gesprek met het zorgkantoor Achmea over a.o. specialistische 
zorg te zullen terugkoppelen naar de commissie. 

15.01.2014 15.04.2014 √ FCBE: 2/4: Er is gesproken met 
Achmea. Op 6 juni wordt een 
bijeenkomst georganiseerd over o.a. 
de inrichting van het zorglandschap.  
 

√ beantwoord bij brief van 23 april 
jl. 

10. Stichting Essent 
Sustainability 
Development Foundation 
 

Gedeputeerde Van de Boer zegt toe een afschrift toe te 
zenden van de provinciale zienswijze op de 
eindrapportage van de Stichting Essent Sustainability 
Development Foundation 

02.04.2014 02.07.2014 √ Beantwoord bij brief van 9 april jl. 
 

11. Attero; Escrow Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe uit te zoeken of de niet in 
escrow geplaatste bedragen, garanties, zijn onder te verdelen in 
9,5 miljoen euro voor 1 jaar en 4 miljoen euro voor 4 jaar  

02.04.2014 02.07.2014  

12.Bestuurlijk Kader 
Cultuur en Onderwijs 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe de vraag (van D66) hoe 
groot een beperkt deel is van de middelen die beschikbaar komt 
voor culturele instellingen of kunstenaars, 5, 10% of een ander 
percentage, door te zullen geleiden naar gedeputeerde 
Munniksma. 

02.04.2014 02.07.2014  

 
 
Statencommissie lange termijn 
1. Revolverend Financieren Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om zodra het 

revolverend financieren is uitgewerkt en geland in de 
diverse programma’s bepaald zal worden wanneer 
evaluatie aan de orde is. 

12.12.2012 12.06.12.2013
 
 
 
 
 
15.01.2014 
15.01.2015 

B&F 19/6:Ovv ged. vd Tuuk wordt 
de einddatum verschoven omdat 
de evaluatie later zal 
plaatsvinden. De cie. stemt hier 
mee in. 
 
FCBE 15/1: wanneer het 
operationeel gaat worden volgt 
een evaluatie, op dit moment nog 
minimaal gebruik van gemaakt en 
is een evaluatie niet zinvol. Om 
die reden wordt de einddatum van 
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de toezegging verlengd. 
 

2. RUD; stemverhouding 
(PS) 

 

Gedeputeerde Van de Boer zegt toe om bij majeure 
financiële beslissingen te bepleiten dat de 
stemverhouding wordt bepaald aan de hand van de 
financiële inbreng van de onderscheidende partners 

26.06.2013
(PS) 

01.03.2014 
31.12.2014 
 

FCBE 6/11: Ovv ged. vd Boer 
wordt de termijn verschoven naar 
31.12.2014; de cie. stemt hier 
mee in. 

3. RUD; AB/DB en Raad van 
opdrachtgevers 
(PS) 

Gedeputeerde Van de Boer zegt toe om in het kader 
van de actieve informatieplicht de sten te informeren 
over de ontwikkelingen van het AB/DB en de Raad 
van opdrachtgevers 

26.06.2013
(PS) 

01.03.2014 
31.12.2014 

FCBE 6/11: Ovv ged. vd Boer 
wordt de termijn verschoven naar 
31.12.2014; de cie. stemt hier 
mee in. 
 

4. Begroting en Europa Gedeputeerde Brink: zegt toe dat in de begroting 2015 
zichtbaar aandacht wordt geschonken aan Europa 

06.11.2013 01.11.2014  
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Moties: 
M 2013-16 (gewijzigd) 
TOP regeling MKB 

PS dragen het college van GS op om de inzet financiële 
middelen van de TOP regeling te verbreden tot de hele 
sector MKB ter ondersteuning van het MKB bij het zo 
succesvol mogelijk indienen van projectvoorstellen etc. 

03.07.2013 31.12.2013
01.04.2014

FCBE 4/12: De TOP regeling zit in de 
‘pijplijn’. In het eerste kwartaal 2014 zal 
dit concreet worden. Omdat gekeken 
wordt in hoeverre de regeling kan 
worden opgerekt, waarbij expertteams 
binnen Recreatie en Toerisme ook een 
rol kunnen spelen, duurt het langer voor 
resultaat geboekt kan worden.  
 

√FCBE 2/4: geagendeerd voor Cie. 
FCBE van 14 mei a.s. 
 

M 2014-2; Effecten 
Accijnsverhoging 

PS dragen het college van GS op`: 
 een raming te maken van de verliezen die de 

Drentse economie ondervindt als gevolgen van de 
in de motie genoemde accijnsverhogingen. 

 De regering te vragen per 2014 te vragen om de 
accijnsverhoging al in februari te evalueren. 

 De regering te verzoeken snel maatregelen te 
nemen indien de accijnsverhoging forse negatieve 
effecten heeft op de grensregio’s. 

 Een afschrift van de motie te sturen naar 2e en 1e 
Kamer 

29.01.2014 29.04.2014 √ Beantwoord bij brief van 19 
maart. Afhechting van de motie dient 
plaats te vinden in PS vergadering. 
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Woensdag 2 april 2014 

 

Geachte aanwezigen, 

 

Ik had niet verwacht u een derde keer hier te spreken.  

Ik ga ervan uit dat u onze reactie op de beleidsbrief hebt gelezen. Concreet vragen wij op zo kort 

mogelijke termijn een bedrag ter ondersteuning van ongeveer € 50.000,‐ . Wij denken hiermee de 

komende tijd een heel eind te kunnen komen in ons werkgebied van circa 100.000 inwoners. En 

daarnaast z.s.m. ondersteuning bij het verkrijgen van toegang tot zogenaamd langzaam geld (o.a. 

‘revolving funds’). Dat ik hier sta geeft u de gelegenheid mij straks over onze reactie te bevragen.  

 

We hebben onze schriftelijke reactie onder stoom en kokend water geschreven. Wij kwamen vrij laat 

in het bezit van de provinciale beleidsbrief. Hierdoor hadden we amper een week de tijd onze reac‐

ties te bundelen en deze in een notitie te gieten, zodat die tijdig aan uw agenda kon worden toege‐

voegd.  

 

Fatsoenshalve hebben we onze reactie ook afzonderlijk aan de kwartiermaker en de beleidsambte‐

naar gestuurd. De kwartiermaker reageerde per kerende post. En wat wij al hoopten onze interpreta‐

tie van de beleidsbrief is, volgens hem, onjuist! Eveneens gaf hij te kennen te gaan onderzoeken waar 

de Drenthering ligt, wie deze beheert en of wij en andere initiatieven daar straks wel/niet op kunnen 

aansluiten. Kortom: of dit een open netwerk is, zoals oorspronkelijk bedoeld.  

Indien de uitspraken van de kwartiermaker concreet bevestigd worden dan betekent dit dat ECO‐

Oostermoer het tempo van haar glasvezelactiviteiten, zoals eerder uiteen gezet, kan voortzetten.  

 

Ik wil daarom nu van de gelegenheid gebruik maken u kort te informeren over de stand van zaken 

van ons ons initiatief. Vier maart jl. hebben we een eerste algemene voorlichtingsbijeenkomst ge‐

houden voor inwoners van Gieten. Dit heeft geleid tot veel enthousiaste reacties, niet alleen uit Gie‐

ten maar ook daarbuiten.  

Enerzijds sterkt dit het vertrouwen in onze aanpak, anderzijds komen onze (10) vrijwilligers en be‐

schikbare middelen flink onder druk te staan.  

De  afgelopen week waren er twee min of meer besloten bijeenkomsten, verenigingen van dorpsbe‐

langen (Gieten en Gieterveen), waar wij ons verhaal deden. In april een tweede openbare bijeen‐

komst in Gieten en de eerste van de reeksen in Rolde en Bareveld/Nieuwe Diep. Medio mei/juni 

moet dan duidelijk zijn waar en wanneer de eerste spade de grond in kan. Wij hechten met name 

heel veel waarde aan de eerste 200 aansluitingen. We kunnen dan namelijk heel concreet laten zien 

dat het kan, dat het werkt en ook nog met een hogere snelheid en lagere prijs dan de doorsnee in‐

ternetverbinding.  

 

Gedurende dit proces wordt steeds duidelijker in welk krachtenveld wij werken. Waar de markt faalt 

en de overheid zich terugtrekt nemen inwoners met elkaar het heft in handen en stichten een nieuw 

soort nutsbedrijf, op coöperatieve leest, een soort Semi‐nutsbedrijf, een Snuts dus. In tegenstelling 

tot nutsbedrijven opereren Snutsen op het raakvlak tussen overheid en commercie. Overheden wor‐

stelen met de vraag of en hoe hun rol er in relatie tot Snutsen eruit kan/dient te zien en dat kost tijd. 

Commerciële bedrijven zien hun goudmijnen, de afgeschreven kabels, bedreigd en stellen alles in het 

werk dit te beschermen. (Het is niet voor niets dat ook vandaag ‘de beroeps fluisteraars’ hier weer op 

de publieke tribune aanwezig zijn!) Snutsen, actieve inwoners dreigen in dit krachtenveld de tol te 

betalen. En dat is op zich niet eens zo erg, wel erg is dat dit ten koste gaat van de economische en 
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sociale ontwikkeling van het platteland, dat hiermee nog verder op achterstand wordt geplaatst ten 

opzichte van de grotere steden en de randstad.  

 

Dit keer geen afsluiting met een spreuk uit het verre oosten, maar twee Nederlands gezegdes: “Als je 

op anderen moet wachten, ben je altijd te laat.”, en ook “Waar een wil is, is een weg”.  

 

Ik dank u voor uw aandacht.  

 




